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USA: Američtí Demokraté se sice povětšinou staví proti zbraním, sami ale rádi používají zbraně
nejtěžšího kalibru.

Nevadí jim kupříkladu financování polo-spontánního, polo-organizovaného hnutí Black lives matter,
jen aby tím nenáviděného republikána poškodili. Vedle toho působí jako lehoulinká váha jejich
kritika, že Trump poškozuje či dokonce ukončuje americké členství ve světové zdravotnické
organizaci WHO.

Zní to opravdu ohavně, no považte, chovat se nepěkně k WHO a odmítat dát WHO peníze, když WHO
má auru dobrého anděla, bez něhož by lidstvo už dávno zaklepalo bačkorami na nějakou tu
pandemii.

Realita je ovšem kapku odlišná od mediálního obrazu. Dost možná, že kdyby WHO nebylo,
naopak by na COVID zemřelo míň lidí, než kolik jich skutečně zemřelo. Na světlo světa se totiž
zásluhou tiskové agentury AP posupně dostávají záznamy o tom, že WHO velmi brzy věděla, že Čína
o nákaze záměrně mlží, ale tohle mlžení podporovala. Svět se tak o skutečném rozsahu problému
dozvěděl později, než mohl. Kvůli nedostatku informací tak v některých zemích bylo zdravotnictví
nepřipravené, v jiných naopak kvůli stejnému nedostatku včasných informací vlády reagovaly
hystericky přehnanými opatřeními, za což dnes zbytečně mnoho lidí platí a ještě bude platit ztrátou
práce a příjmů.

A když tedy WHO neplní své poslání, co vlastně dělá? Inu – rozhazuje a živí své úředníky za nic.
Pouhá 4 % jejího rozpočtu totiž jdou na zdravotnické účely. Dvojnásobek je vynaložen na leteckou
dopravu, desetinásobek na platy zaměstnanců… Stovky milionů dolarů ročně padají na
pětihvězdičkové hotely a první třídu v letadlech pro pohlaváry organizace, kteří „musí“ pořádat v
době internetu pracovní setkání na různých místech světa. Tenhle „dobrý anděl“ je ve skutečnosti
jenom uměle vytvořenou dírou na peníze.

Máte pocit, že WHO je jen výjimka, ojedinělá organizace, která se zrovna náhodou odchýlila od svého
poslání? Zdá se vám rušení nadnárodních organizací příliš kacířskou myšlenkou?

A co tohle? Cílem OSN je zachování mezinárodního míru, bezpečnosti a zajištění mezinárodní
spolupráce. Alespoň tak hovoří jeho zakládající dokumenty. Věci jako genderová ideologie byste tu
vskutku hledali marně. Zabránit válkám se OSN nepodařilo. Neboli splnit poslání nezvládlo. Co však
zvládlo bravurně, to bylo najít si briskně nějaký náhradní cíl, kterým okec… ehm, opovídá svou
existenci a štědré dotace od národních států, a začalo se vymezovat proti používání rodů v
jednotlivých jazycích. Podle OSN bychom namísto manžel či manželka měli nadále říkat cosi
jako manželče. Ono to totiž ani do češtiny nelze přeložit. I ono anglické „partner“ totiž má v češtině
rody.

A co třeba takový Mezinárodní měnový fond? MMF v roce 2013 přiznal, že v roce 2010 se při
poskytování pomoci Řecku spletl ve svých očekáváních. Čtete dobře – spletl. Když tlačil Řecko do
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ostrých změn politiky, podcenil, jak negativní dopad budou mít. Doslova MMF řekl, že byl moc
optimistický. Byl zaskočen třeba tím, že řecký bankovní systém přišel o 30 % vkladů.

Zatímco MMF očekával v roce 2012 pokles řecké ekonomiky o 5,5 % vůči roku 2009, v realitě
ekonomika klesla o 17 %. Nezaměstnanost byla na 25 % oproti MMF zamýšleným 15 %. MMF na to
reagoval prohlášením, že v příštích prognózách už prý bude skeptičtější. Tak a teď bychom
samozřejmě mohli řešit, jak je možné, že se MMF tak ukrutně spletl na úrovni záměny slona s
užovkou. Ale – vlastně je celkem zbytečné to řešit. Protože co o tom říká sám Fond? No, tváří se
aktuálně dost kajícně.

Prý že počítal s nižšími takzvanými fiskálními multiplikátory. Prý že očekával u ekonomiky větší
produktivitu soukromého sektoru. Prý že další jeho chybou bylo, že očekával rychlé zotavení
ekonomiky, a ono přitom přišlo pomalé. Prý že Fond počítal se zotavením ekonomiky ve tvaru
písmene „V“, a to už v roce 2012. A přitom realita byla taková, že řecká ekonomika klesala až do
roku 2017. A ačkoli se potom nakrátko vzpamatovala, ještě na konci roku 2019 před nástupem další
krize stále nebyla tam, kde byla před krizí z roku 2008…

A MMF pokračuje v sypání si popela na hlavu ještě dál a připouští, že jeho rady přinesly do
země ohromné sociální a politické pnutí. To je pravda. Fond svými radami poslal k moci extrémní
levici. A extrémní levice ještě nikdy žádné zemi ekonomicky nepomohla. Neboli fond radil, jak na
ekonomickou prosperitu, až zemi svými radami poslal do úpadku.

Suverénnost mezinárodních či nadnárodních orgánů totiž stojí na vodě. Tváří-li se Evropská
centrální banka či Evropská komise suverénně, neznamená to, že skutečně musí vědět, co dělají.
Zaklínadlo „podle expertů…“ je tak docela liché. Měli bychom to mít na paměti vždy, když jsou nám
předkládány emotivní argumenty, proč bychom jako civilizovaní Evropané měli dělat to a ono.

Naše představa, že nadnárodní instituce nerušit nelze, protože jsou zárukou jakési
bezpečnosti a prosperity světa, je právě jen představou. Je to asi taková úlitba jako rouškování
samostatného chodce v lese. Logika žádná, ale obsesivní, iracionální strach z katastrofy to
uchlácholí.
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